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Mødedato: 21.5.24 
 

Mødetidspunkt: 17-19.00 
 

Sted: Mødelokale 117, 
Rådhuset 

Deltagere:  
 
Medlemmer: Belinda Møller Videsen, Maria Sloth Andersen, Bente Rasmussen, Børge Larsen, Dorte S. 
Jensen, Søren Larsen, Louis Axel Lindholm, Christian Jacobsen, Jan Filbært, Brian Sørensen 
 
Suppleant:  
 
Forvaltningen: Henriette Korf Graversen, Kasper Bennedsen Pihlkjær 
 
Afbud: Knud Bjorholm Johansen 
 

 

Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
 

2. Orientering og drøftelse: Bekymringsbrev om elevernes trivsel på Frederiksodde Skole v. 
Maria Sloth Andersen 

- Forældre på Frederiksodde Skole afd. A har afholdt møde med skolens ledelse fordi de 
er bekymret med elevernes trivsel. I et skriv har de gjort ledelsen opmærksom på deres 
bekymringer. Se bilag 1.  

i. Magnus Te Pas – Chef for Børn og Læring – deltager under dette punkt. Han kan 
fortælle lidt om, hvordan forvaltningen forholder sig til forældrenes bekymring, 
og om hvorvidt det har ført til konkrete handlinger. Handicaprådet kan kommen 
med kommentarer 

Referat: 
- Magnus orienterede om processen og hvordan forvaltningen i samarbejde med 

forældre og skole arbejder på, at forbedre forholdene. Forbedringerne på lang sigt 
kommer sandsynligvis til at bestå af nyt byggeri, og på kort sigt bl.a. ombygge 
tandlægeklinikken på Indre Ringvej (Afd. A) til nye undervisningslokaler. 

Handicaprådets spørgsmål og input 
- Handicaprådet spurgte til, om de elever der går i 6 – 10. kl., som ikke skal til eksamen, 

kunne prioriteres også, så de ikke oplever en forringelse af skoledagen. 
- Handicaprådet spurgte også ind til, om det kunne være relevant at blive kigget på af 

eksterne. Magnus kunne fortælle, at det arbejdes der allerede på. 
- Handicaprådet spurgte om man har løst udfordringerne når det nye skoleår starter. 

Magnus vurderede, at der helt klart vil være klare forbedringer at se. Dels i forhold til 
fysisk plads, og der arbejdes desuden på samarbejdet med bestyrelsen og 
skoleledelsen. 

- Handicaprådet kom med et input om, at forskudte mødetider kunne være med til at 
løse noget at pladsproblematikken. 

 
3. Orientering og drøftelse: Bymidtestrategi og efterfølgende handlinger 
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- Fredericia kommune arbejde på at udvikle en ny bymidtestrategi. Strategien omhandler 
Fredericia by inden for voldene. I forbindelse med strategien er der bl.a. fokus på 
handelslivet, natur og klima, mobilitet og den fremtidige byudvikling. Louise Raun, 
Byplanlægger, vil præsentere tankerne om bymidtestrategien og høre Handicaprådets i 
forhold til opmærksomheder. 

Referat: 
- Med referatet udsendes Bymidtestrategien. Se bilag 2. 
- Handicaprådet var særligt optaget af tilgængeligheden og opfordrede forvaltningen og 

andre aktører der arbejder med strategien til at inddrage handicaprådet i den konkrete 
udvikling og invitere Tilgængelighedsudvalget til møde, hvor igennem handicaprådet er 
repræsenteret. 

- Handicaprådet besluttede at invitere formanden for fra Fredericia Shopping, Jesper 
Hansen til næste møde, hvor han bedes om at forholde sig til tilgængeligheden i 
bymidten. 

- Handicaprådet opfordrede alle til at være bedre til at kommunikere tiltag fra bymidten 
ud til borgerne i Fredericia fx gennem Facebooksider. 

 
4. Gennemgang og evt. ændringer i forretningsordenen v. Belinda Videsen 

- Der foreslås at ændre DSI til DH 
- Der foreslås at ændre til, at dagsordenen skal udsendes til senest 7 dage før. Når der er 

meget tekst, som skal læses, kan det sendes ud efter formødet. 
Referat:  

- Ændringerne godtages  
i. Den nye forretningsorden er vedhæftet som bilag 3 

 
5. Orientering: Udmøntning af tilgængelighedspuljen 2024 

- Der var 100.000 kr. i puljen. Tilgængelighedsudvalget fordelte midlerne til 3 af 6 
ansøgere. 

Referat  
- Børge orienterede. 

 
6. Drøftelse om evt. høringssvar: Rammeaftale for det specialiserede område – 2025 – 2026 

- Rammeaftalen er kommunernes og Region Syddanmarks redskab til at koordinere det 
specialiserede socialområde og specialundervisningsområdet. Rammeaftalerne 
udarbejdes 1. og 3. år i den kommunale valgperiode og godkendes af 
kommunalbestyrelserne og Regionsrådet. Den nuværende rammeaftale gælder for 
perioden 2023-2024. Den kommende rammeaftale gælder for perioden 2025-2026. 

i. Handicaprådet skal drøfte og evt. beslutte forslag til politiske temaer, som den 
kommende rammeaftale skal indeholde. Se mere i bilag 4 og bilag 5. 

Referat:  
- Høringssvaret er kommet lidt sent.  
- Den har været på Social- & Beskæftigelsesudvalgs møde, og de vurderede at kapacitet på 

botilbuddene er stadig relevant. 
- Handicaprådets input er vedhæftet som bilag 6 
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7. Fast orienteringspunkt: Nyt fra de politiske udvalg v. Søren Larsen og Louis Lindholm 

Referat:  
- Søren Larsen gav en kort orientering 

 
8. Fast orienteringspunkt: Nyt fra forvaltning v. Henriette Korf Graversen 

- Status fra Kobbelgården 
Referat:  

- Siden sidst: Handleplanen lever op til kravene, og påbuddet er opløftet. Der er stadig 
skærpet tilsyn og det vil der være i de 3 mdr.  

- Styrelsen for patientsikkerhed har godkendt.  
- Der arbejdes på at ansætte en ny områdeleder og der er gode kandidater.  

 
- Frivillighedsfesten 2024. Frivilligfesten 2024 afholdes på tværs af Kultur, Idræt og 

Socialområdet. Datoen er d. 22.10 fra kl. 17.30 – 21.00, og temaet er ”Fællesskaber på 
tværs. De nominerede til priserne udvælges af en komité bestående af medlemmer fra 
Idrætsrådet, Folkeoplysningsrådet, Fredericia Eliteidræt, Seniorrådet og 
Handicaprådet.  

i. Der uddeles 7 priser. 
• Årets ungepris – personpris 
• Årets brobygger – foreningspris  
• Årets talknuser – personpris  
• Årets nytænker – foreningspris  
• Årets fællesskab – foreningspris  
• Årets ildsjælepris – foreningspris  
• Årets ærespris – personpris 

Referat: 
- Kasper orienterede kort om frivilligfesten. 
- Handicaprådet må gerne tænke over, hvem der skal være repræsentant i komitéen. 
- Handicaprådet har mulighed for at gøre reklame til frivilligfesten for Handicapprisen. 

 
- Referater fra møderne 

Referat: 
- Referaterne er stadig ikke tilgængelige på Fredericia kommunens hjemmeside.  

 
9. Forslag til punkter til næste møde 

- Hvordan synliggøres handicaprådet? Hvordan får handicaprådet deres aftryk på 
politikker og strategier. 

- Budget 
- Hvordan går det med Barnets Lov – Hvordan kan man se/mærke det – Hvad er status? 

 
10. Evt.  

- Frivilligcentret arbejder på, at hjælpe borgere til at stemme til EU-valget.  


